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Productiile de porumb si floarea soarelui vor scadea la jumatate în acest an din

cauza secetei

Productiile de porumb si floarea soarelui vor scadea la jumatate în acest an, fata de anii precedenti, din

cauza secetei prelungite, care va continua sa produca efecte devastatoare si asupra productiilor viitoare nu

numai în zona vegetala ci si în zootehnie, sustin asociatiile fermierilor.

 

"Avem la ora actuala 1,2 - 1,3 milioane de hectare afectate suta la suta la porumb si floarea soarelui. În judetul

Ialomita, din 360.000 de hectare cât are tot judetul 280.000 sunt afectate suta la suta, cu grâu, orz, porumb si

floarea soarelui. Din 440.000 hectare în judetul Constanta, peste 300.000 sunt afectate. Avem probleme în bazinele

agricole cu potential imens, unde se produceau nu numai cereale pentru consum ci si cele de samânta pentru anul

urmator. Efectele sunt în lant si sunt devastatoare", afirma presedintele Federatiei Nationale PRO AGRO, Ionel

Arion, într-o declaratie pentru AGERPRES .

 

El afirma ca anul acesta recolta de porumb nu va depasi 9 milioane de tone, iar în cazul culturii de floarea soarelui

va exista un deficit imens, care va crea probleme în primavara anului viitor, pentru ca procesatorii nu si-au putut

face stocuri.

 

"Daca productia de porumb a anului trecut a fost supraestimata, iar cea din 2018 a fost mult umflata, anul acesta nu

vom trece de 8 - 9 milioane de tone. La grâu suntem undeva la 5 - 5,5 milioane de tone, iar floarea soarelui este un

deficit imens, deoarece procesatorii nu si-au putut face stocurile. Nici din Republica Moldova sau Ucraina nu se

poate aduce floarea soarelui pentru ca nici acolo nu a fost productie suficienta si atunci va fi o problema undeva

din martie - aprilie anul viitor, pentru ca stocurile adunate vor ajunge pâna în primavara anului viitor, dar pâna în

vara mai este destul de mult. Daca aveam o medie de 2.500 - 2.700 kg/hectar în anii trecuti la floarea soarelui, anul

acesta vom avea 1.300 - 1.400 kg/hectar media pe tara. Se preconiza sa se însamânteze 900.000 hectare, dar nu

stim daca s-a semanat atât. Seceta a distrus o parte din cultura, dar a mai fost si lipsa tratamentului la samânta, în

primavara, pentru daunatorul Tanymecus - acele nicotinoide despre care vorbim tot timpul - care a facut ca

fermierii sa semene si mai putina floarea soarelui, renuntând la aceasta cultura în favoarea celei de porumb", a

explicat el.

 

În opinia sa, seceta va produce în continuare efecte pentru ca fermierii nu pot însamânta, nu au resurse financiare,

fiind astfel în pericol si productia alimentara a României.

 

"Fermierii nu vad cu ochi buni ce va fi în anii urmatori pentru ca seceta este crunta si continua sa îsi faca efectele:

nu se poate însamânta, nu vom avea productie, în pericol este si zootehnia si productia alimentara. Este foarte

adevarat ca va veni marfa din schimburi intra-comunitare, dar sa vedem care este calitatea, care este pretul, pentru

ca, iata, uleiul la raft a luat 25% avans si probabil si derivatele din ulei vor avea cresteri", a mentionat Arion.

 

În aceste conditii, fermierii au solicitat autoritatilor declararea starii de calamitate în agricultura, considerând ca

acest lucru ar aduce gura de oxigen atât fermierilor din vegetal cât si celor din zootehnie.

 

"Nu întelegem de ce ne ferim atât de mult sa declaram starea de calamitate. În acest lant trofic al productiei

agricole fermierul si ferma se afla la baza lantului trofic, daca distrugem si facem sa dispara fermierul si ferma si

ceilalti vor avea de suferit, dar cel mai mult va avea de suferit consumatorul final. Pe de alta parte, ce se întâmpla

cu România, si asa are o balanta deficitara, va deveni o zona unde doar se vor produce cereale? Vom exporta

materia prima bruta si vom importa doar produse finite. România nu are dreptul sa se dezvolte? Nu trebuie sa

gândim sa dezvoltam productia locala si antreprenorul autohton sa supravietuiasca? Trebuie sa privim fermierul ca

si un investitor. Noi daca azi nu sprijinim fermierul, în viitor vom avea probleme pe foarte multe paliere", a
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adaugat presedintele PRO AGRO.

 

Potrivit datelor Institutului National de Statistica, România s-a situat anul trecut pe primul loc în rândul statelor

membre ale Uniunii Europene în ceea ce priveste suprafata cultivata si productia realizata de porumb boabe.

 

România a obtinut în 2019 o productie de 16,9 milioane de tone de porumb boabe, de pe o suprafata de 2,6

milioane hectare, iar randamentul înregistrat a fost de circa 6.500 kg/ha. La floarea soarelui, recolta a fost de 3,45

milioane de tone de pe o suprafata însamântata de 1,3 milioane hectare si o medie de 2.660 kg/ha.

 

Situatiile operative ale Ministerului Agriculturii privind stadiul recoltarii la culturile mentionate indica în prezent

"anumite reduceri ale randamentelor specifice", dar valorile sunt provizorii, având în vedere ca suprafetele

recoltate pâna în prezent sunt de circa 87% la floarea soarelui si circa 50% la porumb.

 

În data de 15 octombrie, analistii de la Strategie Grains si-au redus estimarile privind recolta de porumb a Uniunii

Europene în sezonul 2020/2021, ca urmare a verii secetoase din principalele tari producatoare, potrivit Reuters.

 

Firma franceza se asteapta în prezent la o productie de porumb de 62,7 milioane de tone în Uniunea Europeana si

Marea Britanie, mai putin decât 64,9 milioane de tone luna trecuta si cu 4,7 milioane de tone mai putin fata de

estimarea din luna august. Revizuirea de luna aceasta a fost cauzata, în special, de diminuarea cu 1,5 milioane de

tone a estimarilor privind recolta de porumb a României si cu 200.000 de tone pentru Franta.
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